

تزحلق على الجليد في الصحراء!! ليس مستحيلاً في دبي!

< بقلم حبيب سلوم

ثالث أكبر منتج داخلي للتزلج في العالم: "تزلج دبي". افتتح أبوابه في 2 كانون الأول/ديسمبر 2005، وأصبح جُما لـ "سوق الإمارات" في دبي وهو أكبر مركز تسوق خارج الولايات المتحدة الأمريكية.

سفح جبل حيث يمكن الجلوس للاستراحة مع الأسرة والأصدقاء ومشاهدة الرياضيين المتحمسين وتشجيع أبطالهم على المنحدرات. أي شخص في العالم عنده فكرة بعيدة عن التحقيق يجد أذانا مستعدة لسماحه في مدينة المستقبل هذه التي وجدت إنجازاتها غالباً بطريقها إلى مجموعة "ربلي صدق أو لا تصدق" من الأفكار الغربية. بدون شك فإن تزلج دبي، الذي أسسته استثمارات مجيد الفطيم، يندرج في عالم دبي الخيالي. وهو خلاصة لكثير من المواقع المثيرة والأنشطة التي سيجدها الزوار في هذه المدينة التي تتحقق فيها الأحلام. واليوم، عندما ينظر الزوار إلى تزلج دبي فإنهم بلا شك سيبتهجون بهذه التجربة الشمالية الفريدة التي نقلت إلى منطقة كانت صحراوية. وسيرون بأعينهم ما كان فكرة خيالية قد أصبح حقيقة واقعية. مثل العديد من المشاريع الأخرى في دبي التي تنجز في ليلة، فإن ما اعتقده البعض أمراً مستحيلاً أصبح حقيقة، ودبي أُنجزت مرة أخرى "الدرجة الأولى" في عالم ربلي. ■

مثالية للسياح الأجانب لخطف صور تذكارية للخليجين وهم يمشون على الثلج بالكوفية والعقال والجلابيب التقليدية البيضاء. يفخر تزلج دبي بسمات خاصة مثل مجال للتزلج السريع بطول 400م وقفز من أكثر من 60م، الثلج الجديد يعمل يومياً لضمان التزلج المثالي. وحوالي 6,000 طن من الثلج، في أي وقت، تغطي بارك الثلج الذي يستوعب نحو 1,500 زائر. بالإضافة إلى ذلك، فإن تزلج دبي يوفر للزوار مجموعة من الأنشطة الأخرى مثل سنوبوردنغ، وسباق الزلافة التوأم، كما أن فيه قاعة للرمي على الثلج، وقاعة مخصصة للمتعلمين، وأخرى للألعاب الحاطرة. وهذا الملعب الأول من نوعه في الشرق الأوسط يعطي أبناء المنطقة فرصة لتجربة الثلج للمرة الأولى. وقد صار اليوم بإمكان الصغار والكبار اللعب في الثلوج الحقيقية، وهي فرصة للتمتع بتجربة تامة للثلوج. لمن يرغب فقط في الاسترخاء والتمتع بالهواء البارد، ففي تزلج دبي برج مراقبة كبير، يوفر منظراً للمنتجع وفعالياته. ولكن إذا فضل المرء شيئاً آخر، فهناك مقهى الزوار على

وما لا يصدّق أن الداخلين إلى تزلج دبي يواجههم عالم من الجليد والثلج القطبي في بلد تصل فيه درجة الحرارة صيفاً، في بعض الأحيان، أكثر من 50 درجة مئوية، وبينما يتمتع المتزلجون بالثلج في الداخل، فإن الآخرين في الخارج يحاولون الاختباء من الحرارة الحارقة. وهكذا توفرت لسكان وزوار دبي طريقة جديدة للحصول على البرودة خاصة خلال أشهر الصيف الحارة. منتجع تزلج دبي هو أول منتجع تزلج داخلي بالكامل وله ثالث أطول منحدرات تزلج في العالم. وقد نقلت هذه الرياضة من الشمال (الأوروبي) إلى الأراضي الصحراوية منذ 35 عاماً عندما لم يكن أحد على الإطلاق قد رأى الثلج. تزلج دبي هو أكبر وأول إنجاز في العالم في ألعاب التزلج على جبل الثلج داخل قاعة مغلقة، فهو يوفر تجربة فريدة على حافة واحدة من أحرّ الصحارى في العالم. الابتكارات التكنولوجية التي استخدمت وضعت دبي في طليعة المنشآت الرياضية الشتوية المغلقة في الشرق الأوسط وخارجه.

وقد تمّ إنشاؤه في سوق الإمارات كأكبر مجمع مثير وترفيهي في العالم العربي، حيث نقلت إليه البيئة الجبلية الأصلية والشلالات الجمدة، ونباتات المناطق الصخرية والأشجار وغيرها من التشكيلات والمعالم الموجودة في الجبال الشمالية. وسط هذه المناطق التي أعيد خلقها، هناك نحو 3,000 متراً مربعاً من ملاعب الثلج، وهي الأكبر في العالم، وأطول منحدرات التزلج، حيث يقدر حجمها بحجم ثلاثة ملاعب كرة قدم، مع تباين في التضاريس. وعرض خمسة مسالك للتزلج، ومرتفعات مغطاة بالثلوج ومصاعد، وهي ساحة



Golf

غولف



The desert

الصحراء

Snow Skiing In the Desert!

Not Impossible In Dubai

> By Habeeb Salloum
Photos- Dubai Department of
Tourism and Commerce Marketing

The third largest indoor ski resort in the world, Ski Dubai, which opened its doors on December 2, 2005, became the star of Dubai's 'Mall of the Emirates' - the largest shopping center outside the U.S.

Unbelievably, when people enter Ski Dubai, they walk into a polar bear world of ice and snow in a country where in summer the temperature, at times, reaches over 50° C. While skiers relish the snow on the inside, others outside will be trying to hide from the searing heat. Both the inhabitants and visitors to Dubai have a new way to keep cool, especially during the hot summer months.

Ski Dubai Snow Park Resort, the first alpine themed all inclusive indoor ski resort with the third longest indoor slopes in the world, has brought this sport of the north to a desert land where 35 years ago no one had ever seen snow. The largest and first complete in-door mountain snow playground in the world, Ski Dubai provides a unique experience on the edge of one of the hottest deserts on the globe. The technological innovations being utilized have placed Dubai at the forefront of indoor winter sports facilities in the Middle East and beyond.

There has been re-created at the Mall of the Emirates, the most exciting retail and leisure complex in the Arab world, an authentic mountain environment with frozen waterfalls, rocky outcrops, tree formations and other features found in northern mountains. Amid these re-created replicas, there is a 3,000 sq m indoor snow play area – the world's largest - and long ski slopes, the size of three football fields, with varying terrain, featuring five different ski runs, snow covered hills and a chair lift - a perfect arena for foreign tourists to snap souvenir pictures of Gulf nationals walking on



The sea

البحر



The Snow

تزلج دبي



Overhead trains

قطارات معلّقة

snow with their Arab headdresses and traditional white robes

Ski Dubai boasts special features such as a 400m ski run with a fall of over 60 m. Fresh snow is to be made daily to ensure ideal skiing. Over 6,000 tons of snow at any one time will cover the Snow Park, which can accommodate up to 1,500 guests.

Besides skiing, Ski Dubai offers visitors a whole series of other activities such as snowboarding, tobogganing and twin tract bobsled racing. As well, the Snow Park features a snowball shooting gallery, a dedicated learners area and a snowboard stunt-park. The first of its kind in the Middle East, Ski Dubai gives the children of the region a chance to experience snow for the first time. Both young and old now have a chance to just romp in real snow – an opportunity to enjoy a total snow experience. For those who just wish to relax and enjoy the cool air, Ski Dubai has a large observation tower, offering a view of the resort and its activities. However, if one prefers, at a

mountainside cafe visitors can sit in comfort with family and friends and watch sport enthusiasts cheer their heroes on the slopes.

Anyone in the world with a far out idea finds willing ears in this city of the future whose achievements have often found their way into 'Ripley's Believe it or Not' collection of strange ideas. Without doubt, Ski Dubai Snow Park, developed by Majid Al Futtaim Investments, fits well into Dubai's world of fantasy. It is the epitome of the many exciting sites and activities visitors will find in this city where dreams come true. Now as visitors gaze on Ski Dubai Snow Park, they will no doubt be thrilled about this unique northern experience in a once desert land. They will see with their own eyes that what had been a fairytale idea has become a living fact of life. Like many other projects in Dubai which literally come to life overnight, what some had thought to be an impossibility has become a reality and Dubai once again, as it has many times before, created a 'first' in the world of Ripley. ■